



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

06 نيسان (أبريل) 2022 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية



■ الناتج المحلي الإجمالي في قطر يواصل الارتفاع

دولار عام 2023، على أن يرتفع إلى 191 مليار دولار في 2024، ليصل إلى 201 مليار دولار في 2025. يُشار إلى أن قطر اعتمدت موازنة 2022 بتقديرات للإيرادات تبلغ 196 مليار ريال (53.8 مليار دولار)، ما يمثل زيادة بنسبة 22.4 في المئة، مقارنة مع تقديرات موازنة 2021. وارتفع إجمالي المصاريف المخطط لها بنسبة 4.9 في المئة عن العام الماضي لتبلغ 204.3 مليارات ريال (نحو 56 مليار دولار) خلال عام 2022. المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرف)

عززت الجهود التشريعية والتنظيمية التوقعات بنمو الاقتصاد القطري، حيث تشير توقعات صندوق النقد الدولي بنمو الاقتصاد القطري بنحو 3.2 في المئة العام الجاري، مقارنة بنحو 2 في المئة العام الماضي. واتخذ الاستثمار الأجنبي المباشر في قطر منحى تصاعدياً بفضل بيئة الأعمال والبنية التحتية المتطورة، والأداء المتوازن للقطاع المالي، بما أثر مباشرة على الناتج المحلي الإجمالي والذي من المتوقع أن يرتفع إلى 3.9 في المئة العام الجاري. كذلك، تشير التوقعات إلى ارتفاع الناتج المحلي الإجمالي من 161 مليار دولار في 2021 إلى 172 مليار دولار العام الجاري، وإلى 181 مليار

■ Qatar's GDP Continues to Rise

Legislative and regulatory efforts have boosted expectations for the growth of the Qatari economy, as the International Monetary Fund's forecasts indicate that the Qatari economy will grow by about 3.2 percent this year, compared to about 2 percent last year. Foreign direct investment in Qatar has taken an upward trend thanks to the business environment, the advanced infrastructure, and the balanced performance of the financial sector, which has a direct impact on the gross domestic product, which is expected to rise to 3.9 percent this year. Also, expectations indicate that the gross domestic product will

rise from 161 billion dollars in 2021 to 172 billion dollars this year, and 181 billion dollars in 2023, to rise to 191 billion dollars in 2024, to reach 201 billion dollars in 2025.

It is noteworthy that Qatar approved the 2022 budget with revenue estimates of 196 billion riyals (\$53.8 billion), which represents an increase of 22.4 percent, compared to the 2021 budget estimates. Total planned expenses increased by 4.9 percent from last year, to reach 204.3 billion riyals (about 56 billion dollars) during 2022.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

■ نمو مطرد لتحويلات المغتربين التونسيين

واصلت تحويلات المغتربين التونسيين تحقيق النمو باطراد مما يمنح البلد فرصة من أجل تعزيز احتياطاته النقدية من العملة الصعبة في وقت تشهد فيه القطاعات الاستراتيجية خمولا نتيجة اضطرابات حرب أوكرانيا والأزمة الصحية وسوء إدارة الأزمة الاقتصادية. وأظهرت بيانات نشرها البنك المركزي، زيادة تحويلات العاملين في الخارج بواقع 17 في المئة خلال الربع الأول من 2022 مقارنة بالفترة نفسها من 2021، لتسجل 1.73 مليار دينار (582 مليون دولار).

وظلت التحويلات على رأس القطاعات التي وفرت العملة الصعبة لتونس حيث لم تحقق السياحة، وهي قطاع حيوي ومهم، سوى 545 مليون دينار (183.4 مليون دولار) من 368 مليون دينار (123.8 مليون دولار) على أساس سنوي.

وتصدرت أموال المغتربين، التي ارتفعت بشكل قياسي بنحو 28 في المئة العام الماضي على أساس سنوي لتصل إلى 7.2 مليار دينار (2.6 مليار دولار)، قائمة القطاعات المدرة للدخل. وكانت التحويلات قد بلغت 5.9 مليار دينار (قراءة ملياري دولار) في 2020.

ويلعب المغتربون دورا مهما في تحفيز الاقتصاد التونسي، وهو ما كشفت عنه الجائحة بوضوح عبر إنعاشهم خزائن الدولة الفارغة من خلال ضخهم للعملة الصعبة رغم كل التحديات. ووفق إحصائيات رسمية يناهز عدد المغتربين نحو 1.4 مليون تونسي، أغلبهم يقيمون في فرنسا تليها إيطاليا ثم ألمانيا فيلداً الخليج العربي.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)



■ Steady Growth of Tunisian Expatriate Remittances

Remittances from Tunisian expatriates have continued to grow steadily, giving the country an opportunity to boost its hard currency reserves at a time when strategic sectors are stagnant as a result of the turmoil of the Ukraine war, the health crisis and mismanagement of the economic crisis.

Data published by the Central Bank showed an increase in remittances of workers abroad by 17% during the first quarter of 2022 compared to the same period in 2021, to record 1.73 billion dinars (582 million dollars).

Remittances remained at the top of the sectors that provided hard currency for Tunisia, as tourism, a vital and important sector, achieved only 545 million dinars (\$183.4 million) from 368 million dinars (\$123.8 million) on an annual basis.

Expatriate funds, which rose by a record 28 percent last year on an annual basis to reach 7.2 billion dinars (\$2.6 billion), topped the list of income-generating sectors. Remittances amounted to 5.9 billion dinars (about two billion dollars) in 2020.

Expatriates play an important role in stimulating the Tunisian economy, which was clearly revealed by the pandemic by reviving the empty state coffers by pumping hard currency despite all the challenges. According to official statistics, the number of expatriates is about 1.4 million Tunisians, most of whom reside in France, followed by Italy, Germany and the countries of the Arab Gulf.

The source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

■ إيلون ماسك يتصدر قائمة أغنياء العالم

ترجع عدد المليارديرات في العالم بواقع 87 مليارديراً إلى 2668 مليارديراً في الترتيب السنوي السادس والثلاثين لمجلة «فوربس» لأغنياء العالم، بقيمة ثروات إجمالية تبلغ 12.7 تريليون دولار، ويتراجع قدره 400 مليار دولار عما كان عليه الأمر في عام 2021. وسجلت الصين أكبر تراجع في عدد المليارديرات، بعد أن شنت الحكومة حملة على شركات التكنولوجيا، حيث انخفض عددهم بواقع 87 مليارديراً، فيما سجلت روسيا تراجعاً بواقع 34 مليارديراً بعد الأزمة الأوكرانية الأخيرة.

ومع ذلك، ارتفعت ثروات أكثر من ألف ملياردير عما كان عليه الأمر في العام الماضي، ودخل في القائمة 236 مليارديراً جديداً.

ولا تزال الولايات المتحدة تتصدر العالم في أعداد الأثرياء، بـ 735 مليارديراً بقيمة ثروات إجمالية تبلغ 4.7 تريليون دولار، بمن فيهم إيلون

ماسك، الرئيس التنفيذي لشركة «تسلا» و«سبيس أكس»، الذي تصدر قائمة هذا العام لأول مرة، بثروة تبلغ قيمتها 219 مليار دولار، فيما احتلت الصين المركز الثاني بعد الولايات المتحدة بـ 609 مليارديرات بثروة إجمالية تبلغ 2.3 تريليون دولار. واحتل جيف بيزوس، مؤسس إمبراطورية «أمازون» للبيع بالتجزئة عبر الإنترنت المركز الثاني عالمياً بثروة قدرت قيمتها بنحو 171 مليار دولار، يليه في المركز الثالث برنارد أرنولت، الذي يدير مجموعة «إل في إم إتش» للموضة والأزياء، بثروة بلغت 158 مليار دولار، ثم بيل جيتس، مؤسس شركة «مايكروسوفت» في المركز الرابع بـ 129 مليار دولار، ووارين بافيت، الرئيس التنفيذي لشركة بيركشاير هاثاواي، في المركز الخامس بـ 118 مليار دولار.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

■ Elon Musk Tops the List of the World's Richest People

The number of billionaires in the world decreased by 87 billionaires to 2,668 billionaires in the thirty-sixth annual ranking of Forbes magazine for the world's richest people, with a total wealth of \$12.7 trillion, down \$400 billion from what it was in 2021. China recorded the largest decline in the number of billionaires, after the government launched a crackdown on technology companies, as their number decreased by 87 billionaires, while Russia recorded a decline of 34 billionaires after the recent Ukrainian crisis.

However, the fortunes of more than a thousand billionaires are higher than they were last year, and 236 new billionaires entered the list.

The United States still leads the world in the number of the

rich, with 735 billionaires with a total fortune of \$4.7 trillion, including Elon Musk, CEO of "Tesla" and "SpaceX", who topped the list this year for the first time, with a fortune of 219 Billion dollars, while China ranked second after the United States with 609 billionaires, with a total wealth of \$2.3 trillion. Jeff Bezos, founder of the Amazon online retail empire, ranked second in the world, with a fortune estimated at \$171 billion, followed by Bernard Arnault, in third place, who runs the "LVMH" fashion and fashion group, with a fortune of 158 billion dollars, then Bill Gates, founder of Microsoft, in fourth place, with \$129 billion, and Warren Buffett, CEO of Berkshire Hathaway, in fifth place, with 118 billion dollars.

Source (Emirati Gulf Newspaper, Edited)



أثرياء العالم العشرة

إيلون ماسك يفتح صفحة الـ 300 مليار دولار

أغنى 10 مليارديرات في العالم



المصدر: فوربس



www.al-ain.com

الأرقام بالـمليار دولار